

KAMGUÉ LUDOVIC MICHEL

Entrepreneur in the textile industry



France



© CRÉDIT PHOTO

2015 - Winner of the Special African Entrepreneur Award in France

1999 - Stradel's Foundation

Ludovic Michel KAMGUE was born in 1968 in Cameroon. He, who saw himself as a professional sportsman or pharmacist, finally ends up in the textile universe. He enters the School of Clothing Industries. He took his first steps as head of the technical development of the patronages, within the company Socami, a subcontracting company for some famous houses: Christian Dior, Devernois, Thierry Mugler, Georges Rech.

A poker game changes his trajectory radically. As he prepares to return to his native Cameroon, Ludovic makes use of his network of manufacturers who manufacture the shirts he draws. Not having the means to pay a doorstep, especially in Paris, he chooses to distribute his shirts by another circuit: works councils and other private sales. His daring pay since it only takes him seven months before he can open his own shop "Stradel's" in 1999.

The shop of 65 avenue Bosquet in the 7th arrondissement of Paris is the eldest of a series of shops. In 2000, Yaoundé also has its Stradel's shop. In 2001, Douala also enjoyed a den of well-cut clothing. A fourth Madeleine shop in Paris follows in 2004. To satisfy a classic but demanding clientele, including bankers, financiers, lawyers and television personalities, Ludovic Kamgué is not afraid to put his knees down to take action, stitch here, and pick up there. The success is not lost for Stradel's, now power 7 following the opening one after the other, of three new shops in the beautiful city of Paris in 2008. With references Holland & Sherry, Zenia, Loro Piana, Cerruti and machine finishes without heat-sealing for the front of the suit, no wonder that the virtuoso of the beautiful garment was elected African entrepreneur of the year 2015. 🍀

KAMGUÉ LUDOVIC MICHEL

Entrepreneur dans le textile



France



© CRÉDIT PHOTO

2015 - Lauréat du Prix de l'Entrepreneur africain spécial en France

1999 - Fondation de Stradel's

Ludovic Michel KAMGUE est né en 1968 au Cameroun. Lui qui se voyait sportif professionnel ou pharmacien tombe les pieds joints dans l'univers du textile. Il entre à l'École Supérieure des Industries du Vêtement. Il fait ses premiers pas en tant que responsable de la mise au point technique des patronages, au sein de la société Socami, une entreprise sous-traitante pour quelques grandes maisons de renom : Christian Dior, Devernois, Thierry Mugler, Georges Rech... Un coup de poker change radicalement sa trajectoire. Alors qu'il se prépare à retourner dans son Cameroun natal, Ludovic fait jouer son réseau de façonniers qui fabrique les chemises qu'il dessine. N'ayant pas les moyens de payer un pas de porte, surtout à Paris, il choisit de distribuer ses chemises par un autre circuit : les comités d'entreprises et autres ventes privées. Son audace paie puisqu'il ne lui faut que sept mois avant de pouvoir ouvrir sa propre boutique "Stradel's" en 1999.

La boutique du 65 de l'avenue Bosquet dans le 7^e arrondissement de Paris est l'aînée d'une belle série de boutiques. En 2000, Yaoundé a elle aussi sa boutique Stradel's. Les Doualais jouissent eux aussi dès 2001 d'un antre du vêtement bien taillé. S'en suit une quatrième boutique à la Madeleine à Paris en 2004. Pour satisfaire une clientèle classique mais exigeante, composée entre autres de banquiers, financiers, avocats ou personnalités de la télé, Ludovic Kamgué ne craint pas de mettre le genou à terre pour prendre des mesures, piquer ici, relever là. Le succès ne se dément pas pour Stradel's, désormais puissance 7 suite à l'ouverture coup sur coup de trois nouvelles boutiques dans le beau Paris en 2008. Avec des références griffées Holland & Sherry, Zenia, Loro Piana, Cerruti et des finitions machines sans thermocollage pour les faces avant du costume, pas étonnant que le virtuose du beau vêtement ait été élu entrepreneur africain de l'année 2015. 🍀